
ABSTRACT

Binary information "bits" are at the heart of modern communications. All 

information can be represented as blocks of stream of bits. Modern communication 

networks are designed to carry bits and therefore they can handle any type of 

information    

    

CRC is the most powerful error detection more than parity bit and check sum

method, cause it can be used to detect single bit error, two bits error and burst error. 

     

         CRC calculation require a divisor which called sometimes 

 "Generator polynomial" or "poly".  

                                                                             

         The width of poly is very important as dominate the whole calculation, 

typically width of 8 or 16 or 32 are chosen so as to simplify implementation on 

modern computers.

        The width of the poly is actual one bit more on most significant bit.

        Any transmitted message T is attached with remainder after dividing the 

original message this remainder called CRC.

        The receiver divide the received message into some poly that used at the 

transmitter the remainder must be zero, which means that there is no error at 

received message. 
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يتم , بحيث الحديثة للتصالت النابض القلب تعتبر الثنائية المعلومات

متسلسلة.  ثنائية خانات أو حزم طريق  عن المعلومات جميع تمثيل

سلفا المعلوم , ومن الثنائيات لحمل الحديثة التصال شبكات  صممت

. المعلومات من نوع أي تحمل أنها

لكتتشاف المثلى الطريفة هي الخطاء لكتتشاف الدورية الدالة تعتبر

لكتتشاف لمكانيتها ذلك ويعزى المجموع واختبار التكافؤ  باختبار مقارنة الخطاء

. المتعددة والخطاء الزوجية والخطاء المفردة الخطاء

ما " أو " قاسم باختيار نقوم الخطاء لكتتشاف الدورية الدالة أداء ولحساب

 الحدود متعددة بالدوال أحيانا يسمى

مثل الكلى الحساب في كتمتحكم جدا هام الحدود متعددة الدوال عرض

أجهزة على تمثيلها لتبسيط اختيارها تم والتي ثنائية  خانة32  أو16  أو8 عرض

. الحديثة الكمبيوتر

 العليا المعنوية بالخانة واحدة بخانة يزيد الحدود متعددة الدالة عرض

بعد بها المتبقي إلحاق   يتمT مرسلة رسالة أي أن الن نعلم أن يجب

الدورية بالدالة يعرف المتبقي وهذا الصلية الرسالة على القسمة إجراء

 الخطاء لكتتشاف

استخدامها تم التي الحدود متعددة الدالة على الرسالة بقسمة المستقبل يقوم

وجود يعنى ذلك فان كتذلك يكن لم وإذا صفرا المتبقي يكون أن , يجب بالمرسل

 المستقبلة بالرسالة خطا
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